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Summary

        
In 16 patients with left ventricular aneurysm, ventriculography has been performed and recorded upon videotape. By means of video-densitometer the ejection fraction of the total ventricle and its parts have been analysed. The videodensitometric result explained the ejection fraction pattern which is caused by the moment of the contrast medium in different parts of the ventricle. The regurgitation phenomenon in the contractile and non-contractile parts of the ventricle is explained by a turbulent movement of contrast medium between the different parts of the ventricle. This turbulence should be included in the criteria of a left ventricular aneurysm.


      
        
Zusammenfassung

        
An 16 Patienten mit Aneurysma des linken Ventrikels wurde Ventrikulographie durchgeführt und auf Videotape registriert. Mit Hilfe eines Densitometers wurde die Ejektionsfraktion des gesamten Ventrikels und seiner Teile analysiert. Das videodensitometrische Resultat erklärte das Ejektionsfraktionsmuster, welches durch die Fortbewegung des Kontrastmittels in den verschiedenen Abschnitten des Ventrikels verursacht wird. Das Regurgitationsphenomen in den kontraktilen und nicht-kontraktilen Teilen des Ventrikels erklärt sich aus einer turbulenten Bewegung des Kontrastmittels innerhalb der verschiedenen Abschnitte des Ventrikels. Diese Turbulenz sollte eines der Kriterien des Aneurysmas des linken Ventrikels ausmachen.
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